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Q&A bijeenkomst raden en staten Nij Begun 20-1-2025 
 
Isolatie agenda 
Toelichting gevraagd op de fasegewijze aanpak/openstelling 
Maatregel 29 kent een andere aanpak dan de subsidieregeling Verduurzaming en Verbetering Groningen 
van SNN. Vanwege de beschikbare capaciteit bij SNN wordt de regeling gefaseerd per postcodegebied 
uitgerold in Groningen en Noord-Drenthe. Gedurende het eerste jaar van de regeling wordt per maand voor 
1/12 van alle adressen de regeling worden opengesteld. Iedere gemeente heeft haar eigen postcodefasering 
hiervoor kunnen aanreiken. Deze is gebaseerd op gebieden waar aardbevingsproblematiek speelt, waar 
sprake is van lage inkomens/(energie)armoede en waar al sprake is van een gebiedsgerichte aanpak op het 
gebied van duurzaamheid. De subsidieregeling loopt 10 jaar. 
 
Behelst Maatregel 29 ook ventilatie? 
Naast isolatie- zijn ook (mechanische)ventilatiemaatregelen onderdeel van de aanpak in maatregel 29. 
Warmtebronnen c.q. -systemen vallen daar echter niet onder. 
 
Wat betekent een woonplan voor de aanvragen met terugwerkende kracht? 
Wanneer sprake is van terugwerkende kracht zal geen woonplan gevraagd worden. Wel zal de aanvrager 
bewijs moeten overleggen dat de gedane ingrepen/werkzaamheden noodzakelijk waren om aan de 
standaard te voldoen. Denk hierbij bijvoorbeeld aan offertes van de installateur/uitvoerder.  
 
Gelet op de recente berichtgeving over triple glas wordt dit toegelicht. Triple glas kent geen aparte 
vergoeding binnen Maatregel 29. De vergoeding voor triple glas zal reiken tot de vergoeding van HR++ glas.  
 
Betekent een gefaseerde openstelling ook een gefaseerd budget?  
Er is inderdaad sprake van een jaarlijks subsidieplafond. Daarbij wordt echter niet uitgegaan van het principe 
“wie het eerst komt wie het eerst maalt”. De omvang van de subsidie is zo gekozen dat deze naar 
verwachting toereikend zal zijn voor het betreffende postcodegebied en het betreffende jaar om de 
maatregelen uit te kunnen voeren.  
 
Toelichting gevraagd op het soorten managementplan (SMP) 
Gemeenten werken, met ondersteuning van de provincie Drenthe, aan het opstellen van een pre-SMP. Dit 
onderzoek brengt de situatie voor circa 90% van de woningen in kaart. Voor de overige woningen, veelal 
gesitueerd in het buitengebied, zal een maatwerkoplossing van toepassing zijn in de vorm van een 
ecologisch onderzoek. Een vergoeding in de kosten van het ecologisch onderzoek is valt niet onder de 
regeling. Hierin zal de inwoner moeten worden ontzorgd door de gemeente. In zijn algemeenheid is ook hier 
het gedachtegoed de inwoner te willen ontzorgen. Hoe de oplossing er uit zal zien zal maatwerk vragen.   
 
Vaak wordt gesproken over de vleermuizen en mussen. Dit zijn de meest voorkomende “obstructies” voor 
deze werkzaamheden, maar het SMP reikt inderdaad verder. Het SMP richt zich op de fauna die tijdens het 
broedseizoen niet gestoord mag worden.  
 
Er is voldoende capaciteit beschikbaar voor het uitvoeren van de isolatieaanpak? 
De zorg om beschikbare capaciteit in de markt wordt gedeeld en is over de gehele linie een aandachtspunt. 
Van energiecoach tot uitvoerder. Er wordt gestreefd naar een generieke regeling met zo min mogelijk 
administratieve last.  
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Economische agenda (kwartiermaker Jacob Klompien) 
 
Wat is het tijdpad van de Economische Agenda 
Aangegeven wordt dat de economische agenda in afstemming met de griffies eind februari 2025 naar de 
gemeenteraden wordt gezonden. Gemeenteraden hebben dan tot 10 april 2025 de gelegenheid tot het 
aanbieden van een zienswijze. Vervolgens zal een uitvoeringsagenda worden opgesteld en de aanbieding 
aan de minister volgen. 
 
Waarom is openbaar vervoer geen thema van de Economische Agenda?  
Hoewel de kwartiermaker onderkent dat openbaar vervoer cruciaal is, maakt dit geen onderdeel van de 
Economische Agenda. Dit vraagt te veel middelen met als gevolg dat de versterking van de economische 
structuur niet meer kan worden geborgd.   
De Economische Agenda is gericht op zaken/projecten die een plus zijn voor de regio.  
 
Daarnaast geldt dat reguliere zaken uit reguliere middelen geregeld moeten worden. Infrastructurele 
maatregelen zullen gefinancierd worden door het ministerie van I&W zodat Nij Begun ook daadwerkelijk 
een plus is voor de regio. Aandachtspunt is deze middelen gelijk te laten lopen met Nij Begun. Lukt dat niet, 
dan zal dit het effect van de economische agenda beperken. 
 
Wie bepaalt de thema’s binnen de Economische Agenda? 
Brede welvaart voor een breed gebied in een brede coalitie staat centraal. Derhalve zijn wij samen aan zet 
om te bepalen wat goed is voor de regio. Opgetekend is wat experts, ondernemers tijdens inloopsessies 
aangegeven hebben. Eind februari ontvangen wij de Economische Agenda nogmaals met de mogelijkheid 
om met elkaar te bepalen wat opgetekend moet worden. 
 
Wordt er in de Economische Agenda rekening gehouden met aardbevingsschade? 
Nee, hiervoor zijn andere trajecten beschikbaar.  
 
In Oost-Groningen zijn in het verleden veel middelen verdampt. Loert hier ook het gevaar van het 
verdampen van middelen?  
De Economische agenda richt zich op een economische structuurversterking met een lange looptijd (30 jaar) 
en is daardoor flexibeler. En richt zich op directe impulsen in de regio. 
 
Worden middelen vanuit de Economische Agenda ingezet om gaten in het onderwijs te dichten? 
Het Kabinet geeft aan te willen bezuinigen waar Nij Begun wil investeren in onderwijs. Maar de Economische 
Agenda is er niet om gaten te dichten maar om een plus te bieden. Deze plus hebben we helder 
gedefinieerd (techniek, zorg, nieuwe initiatieven, campussen) en besproken met het MBO. 
 
Er worden in de Economische Agenda middelen beschikbaar gesteld voor een beperkt aantal regio centra.  
Waarom? 
De Economische Agenda heeft specifiek aandacht voor de regiocentra in Noord- Midden- en Oost-
Groningen. De economische structuur is daar zwakker en meer op zichzelf gericht. Daarom is het 
noodzakelijk de regiocentra in Noord-, Midden- en Oost-Groningen te ondersteunen om economische 
dynamiek in deze regio te stimuleren. 
 
Wat is het doel van de inzet op vrijetijdseconomie? 
Een thema binnen de Economische Agenda is vrijetijdseconomie. Dit richt zich met name op de 
verblijfsaccommodaties. Gebleken is dat hier in de regio een tekort aan is, bezoekers veelal verblijven buiten 
onze regio en dat deze verblijven korter zijn dan gemiddeld.  
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Binnen de Economische Agenda streven we naar 1,5 miljoen bezoekers in de regio. Met als uitgangspunt het 
behoud van de landschappelijke waarden/ natuurbeleving binnen onze regio.  
 
Wat zit er in de Economische Agenda voor de landbouw? 
De Economische Agenda zet in op de ketens binnen de landbouw zodat meer van wat verdiend wordt in de 
landbouw in deze regio blijft en de impact op de natuur, bodem en gezondheid positief is. De Economische 
Agenda richt zich niet op de subsidiering van primaire landbouw en individuele bedrijfsvoering van agrariërs 
of de inrichting van natuur(gebieden). De Economische Agenda heeft niet tot doel de primaire landbouw te 
subsidiëren. Wel zetten we in op verduurzaming in de landbouw en op de relatie van de landbouw met 
natuur en de omgeving.   
 
Hoe worden de gelden verdeeld?  
Binnen de Economische Agenda wordt gestreefd naar een verbetering van de brede welvaart. Binnen de 
regio Groningen en Noord-Drenthe is het niveau van brede welvaart echter divers. Dit heeft tot gevolg dat 
verhoudingsgewijs meer geld zal gaan naar Noord- en Oost-Groningen dan naar de overige gebieden binnen 
de regio.   
 
Sociale agenda (kwartiermaker Henk Nijboer) 
 
Binnen de sociale agenda wordt ook met structurele investeringen ingezet op trots op onze regio. Inwoners 
van Noord-Drenthe zijn al trots. Hoe ziet de kwartiermaker dit?  
Inwoners van Drenthe zijn veel meer zelf bewust op hun omgeving dan inwoners in Groningen. 
Meer zelfbewustzijn van de omgeving leidt tot het vergroten van de trots op onze regio.  
 
Waar vinden we de mensen voor de uitvoering van de sociale agenda? 
Er zijn en worden verschillende gesprekken gevoerd met allerlei partijen zoals scholen, cultuursector, 
zorgsector etc. (alliantievorming) over de uitvoering van de sociale agenda. Iedereen is zich ervan bewust 
dat de inzet van mensen voor de uitvoering van de sociale (gezien het tekort in de zorg/hulpverlening en 
vergrijzing) een uitdaging is.  
 
Er wordt aangegeven dat zorgvuldig wordt gekeken waar het geld vanuit de Sociale Agenda naar toe gaat. 
Hoe wordt dit meegenomen in de Staat van Groningen? 
Hoe de inzet van geld vanuit de Sociale Agenda verantwoord wordt in de Staat van Groningen moet nog 
worden uitgewerkt binnen de Staat van Groningen. Vanuit de Sociale Agenda wordt hiervoor input gegeven.  
 
Wanneer is de uitvoeringsagenda gereed? 
Er wordt hard gewerkt aan de uitvoeringsagenda. Ondertussen wordt er al volop ingezet op de verrijkte 
schooldag. Met het aanbieden van een verrijkte schooldag wordt een gelijke basis geboden voor alle 
kinderen in de regio.  
 
Waar gaat het meeste geld vanuit de Sociale Agenda naar toe?  
Het meeste geld wordt ingezet op de verrijkte schooldag. 
 
Wat maakt de verrijkte schooldag tot een succes? 
Dat de verrijkte schooldag voor iedereen beschikbaar is en dat ervoor wordt gezorgd dat de verrijkte 
schooldag inhoudelijk goed wordt ingevuld.  
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Vroeger waren er ook al systemen voor een ‘verrijkte’ schooldag. Wordt het wiel nu weer opnieuw 
uitgevonden? 
Eerdere lessen uit het verleden zullen worden meegenomen.  
 
Wordt ook ingezet op sport binnen de Sociale Agenda? 
Sport maakt wel degelijk onderdeel uit van de Sociale Agenda evenals cultuur.  
 
Er zijn heel bevlogen mensen beschikbaar in de regio, maar niet altijd beschikken over de juiste 
papieren/opleidingen. Kunnen deze mensen wel worden ingezet op de uitvoering van de Sociale Agenda? 
Ja, ook deze mensen kunnen ingezet worden, maar kwaliteit is daarbij wel van belang. 
 
De Sociale en Economische Agenda zouden tegelijkertijd aangeboden worden. Dit blijkt nu niet uit de 
toelichting van de kwartiermaker?  
Dit was wel de ambitie, maar dit is niet gelukt. De Sociale Agenda is eerder klaar dan de Economische 
Agenda, en dat betekent dat de inhoud nu gedeeld kan worden.  
Wel vindt er steeds nadrukkelijk afstemming plaats tussen beide agenda’s. 
 
Er zou, naast de bijeenkomsten in Groningen, ook nog een bijeenkomst in Noord-Drenthe plaatsvinden. Dit 
is niet gebeurd. Hoe heeft de kwartiermaker de informatie uit Noord-Drenthe opgehaald? 
Het team van de Sociale Agenda heeft vele werkbezoeken uitgevoerd in Noord-Drenthe.  
 
Het Regioberaad is afgesproken de Sociale-Economische Agenda te bespreken. Hoe verloopt de verdere 
procedure/proces van de Sociale Agenda? 
De Sociale Agenda wordt 23 januari 2025 openbaar. Daarna wordt deze ook naar de raden en staten 
gestuurd. Op 4 februari a.s. wordt er een bijeenkomst voor raads- en statenleden en AB leden van het 
waterschap georganiseerd. Tot en met 4 maart 2025 kunnen raden en staten hun zienswijze op de sociale 
agenda indienen. 


